

Mr. Charles Mok

BIOGRAPHY

Vice Chairman, The Professional Commons

Chairman, Internet Society Hong Kong

Honorary President, Hong Kong Information Technology Federation

Executive Director, Computancy Limited

Mr Charles Mok is the Vice Chairman of The Professional Commons, the first cross-sector professional think tank focusing on issues of public interest in Hong Kong. He is also the Chairman of Internet Society, Hong Kong (ISOC-HK), Honorary President of the Hong Kong Information Technology Federation (HKITF), chairman of the Health Information Technology Special Interest Division of the Hong Kong Computer Society, and a committee member of Engineers Without Borders (EWB). He was also a past chairman and a co-founder of the Hong Kong Internet Service Providers Association (HKISPA).

Mr Mok is the executive director of Computancy Limited, a new media and Internet consulting company. Previously, Mr Mok was the Deputy Managing Director and a co-founder of HKNet Company Limited, one of Hong Kong's earliest Internet service providers, that was acquired by NTT Communications of Japan in 1999.

Mr Mok is a member of many key Hong Kong government statutory bodies or advisory committees, including Digital 21 Strategy Advisory Committee, Hospital Authority, Consultation Panel of the West Kowloon Cultural District Authority, and CreateSmart Initiative Vetting Committee. Previously, Mr Mok was a part-time member of the Central Policy Unit, and a member of the Consumer Council, Transport Advisory Committee, Committee on Economic Development and Economic Cooperation with the Mainland of the Commission on Strategic Development, and Trade and Industry Advisory Board. Mr Mok was elected as a member of the First (1998), Second (2000) and Third (2005) Election Committees in the IT Subsector.

Mr. Mok graduated from Purdue University in the United States with Bachelor of Science in Computer and Electrical Engineering and Master of Science in Electrical Engineering, and worked in the United States with SunSoft Inc. and Digital Equipment Corporation. In 1999, he was awarded as one of Hong Kong's "Ten Outstanding Young Digi Persons". He has also been writing extensively on technology, management and public policy, appearing regularly in the Hong Kong Economic Journal, Hi Tech Weekly and Apple Daily. He is also an active blogger since 2004. In 2008 he published his first book in Chinese, entitled "Hong Kong 2.0."

Web: www.charlesmok.hk

Email: mok@isoc.hk

莫乃光先生

個人簡介

公共專業聯盟 副主席

香港互聯網協會 主席

香港資訊科技商會 當然委員

思創智有限公司 執行董事

莫乃光先生是公共專業聯盟的副主席，該聯盟為香港首個關注公眾議題的跨界別專業智庫。他也同時擔任是香港互聯網協會主席，香港資訊科技商會當然委員，香港電腦學會醫療信息科技分組主席、無國界工程師(香港)理事會委員，並曾任香港互聯網供應商協會主席和創辦人。

莫先生現任 思創智有限公司(新媒體及互聯網顧問公司)的執行董事。莫先生曾任 HKNet 之副董事總經理及創辦人，成功將其發展成區內極具領導地位的互聯網服務供應商及新一代電訊公司；HKNet 於 1999 年被日本 NTT Communications 收購。

莫先生是香港特別行政區政府的多個法定機構和諮詢組織的成員，包括數碼 21 策略諮詢委員會、醫院管理局、西九文化區管理局諮詢會及創意智優計劃審核委員會。莫先生曾任港府中央政策組非全職顧問、交通諮詢委員會、消費者委員會、策略發展委員會經濟發展及與內地經濟合作委員會及工貿諮詢委員會的委員。於 1998、2000 及 2005 年莫先生被選出為第一、二及三屆香港特區選舉委員會資訊科技組別成員。

莫先生畢業於美國普度大學，擁有電腦及電機工程學士和電機工程碩士學位，並曾在美國任職於昇陽軟體公司及迪吉多電腦公司，回港後於 1999 年獲選為香港十大傑出數碼青年。他多年來以專欄發表有關科技、管理及公共政策的文章，包括《信報財經新聞》、Hi Tech Weekly 及蘋果日報。從 2004 年起他已經建立個人網誌。在 2008 年初他出版了他的第一本著作，名為《香港 2.0》。

網址：www.charlesmok.hk

電郵：mok@isoc.hk

Photos 圖片

